ΥΠΕΡΣΥΝΤΕΛΙΚΟΣ
Καταλήξεις Υπερσυντέλικου
                                        -ειν
                                        -εις
                                        -ει
                                         -έμεν
                                         -έτε 
                                           -έσαν
Για να σχηματίσουμε τον υπερσυντέλικο χρησιμοποιούμε το θέμα όπως διαμορφώθηκε στον παρακείμενο.  Π.Χ. το ρήμα    πείθω  …….   Πέπεικ –α    Για να σχηματίσω τον Υπερσυντέλικο   ξαναγράφω το θέμα του Παρακειμένου   
πέπεικ – και αλλάζω την κατάληξη ,δηλαδή βάζω την κατάληξη του Υπερσυντέλικου – ειν 
και επειδή ο Υπερσυντέλικος είναι χρόνος Παρελθοντικός( όπως ο Παρατατικός και ο Αόριστος) παίρνει και   ΑΥΞΗΣΗ
  Θα έχουμε δύο περιπτώσεις,
α) το ρήμα στον παρακείμενο να αρχίζει από σύμφωνο,
β) το ρήμα να αρχίζει από φωνήεν.

 α) Το ρήμα αρχίζει από σύμφωνο

   Αν το ρήμα στον παρακείμενο (όχι στον ενεστώτα) αρχίζει από σύμφωνο, (π.χ. λέλυκα, δεδίωχα), τότε βάζουμε συλλαβική αύξηση, δηλ. το ἐ και στο τέλος τις καταλήξεις του υπερσυντέλικου, π.χ.

λέλυκα » ἐλελύκειν
δεδίωχα » ἐδεδιώχειν


β) Το ρήμα αρχίζει από φωνήεν
  Αν το ρήμα στον παρακείμενο (όχι στον ενεστώτα) αρχίζει από φωνήεν τότε δε θα κάνουμε καμία αλλαγή  στην αρχή στον Υπερσυντέλικο , γιατί έχει ήδη  πάρει  αύξηση π.χ.ἀγοράζω –ήγόρακα-  ἠγοράκειν

 

Ενεστώτας	Παρακείμενος	Υπερσυντέλικος
ἀγοράζω	ἠγόρακα	ἠγοράκειν
ἐλπίζω	               ἤλπικα	               ἠλπίκειν
ἀγοράζω	ἠγόρακα	ἠγοράκειν
στρατεύω	ἐστράτευκα	ἐστρατεύειν
ῥίπτω	                  ἔρριφα	 ἐρρίφειν
Κόπτω                    κέκοφα           ἐκεκόφειν
Γράφω                    γέγραφα        ἐγεγράφειν     

 ΑΣΚΗΣΕΙΣ
Ν α κλιθεί η Οριστική του  Υπερσυντέλικου των παρακάτω ρημάτων:
Πράττω ,ὁρίζω , οἰκοδομῶ,χορεύω, φυτεύω, ἄρχω, θαυμάζω, τάττω.
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